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Gasilci iz Notranjih Goric 
začenjajo z gradnjo novega 
gasilskega doma

Kulturno močvirje brezoviška 
društva letos povezalo na Rakitni

Gradnja kanalizacije razkrila 
zanimive arheološke najdbe 

Slikarska razstava Lepote 
Jordanije navdušila obiskovalce

Intervju z akademskima 
slikarjema Kovačičem in 
Tomanom



Spoštovane občanke in občani,

zima se nam letos, vsaj kar za-
deva padavine, kaže v zelo mili 
obliki. Nekaj snega bi v dolini 
vsaj v času počitnic kar prav pri-
šlo. Doslej pretiranih stroškov z 
zimsko službo res še nismo imeli, 
a kar tako zime le še ne gre od-
pisati. Ni dolgo tega, ko smo bili 
obilnega sneženja deležni še po-
zno aprila. Topli in sončni dnevi 
prav vabijo v naravo. A le dobro 
se oblecite, že majhen oblak, ki 
zastre sonce, v trenutku spreme-
ni občutke. Hlad in veter gresta 

hitro do kosti, mraz in gripa pa sta še vedno tu.

Z aktivnostmi smo v občinski upravi že trdno zakorakali v novo leto. 
Vsa ključna gradbišča so že oživela, za dokončanje nekaterih bo 
treba počakati asfalt. Tega pa prav dolgo ne bo mogla čakati črno-
vaška cesta. Videti je, da je hladna zima prav njej, predvsem na delu 
od konca naše občine pa do naselja Lipe, povzročila največ škode. 
Nekaj najhujših poškodb so službe MOL sicer popravile. Verjamem, 
da bomo skupaj našli rešitev za celovito ureditev tega dela ceste. 
Ta enostavno ne bo mogel čakati celovite prenove ceste s sočasno 
vgradnjo infrastrukture, ki je predvidena v letu ali dveh, odvisno od 
razpleta postopka za pridobitev evropskih sredstev.

Sredi februarja je v čisto polni Modri dvorani na Brezovici, pod okri-
ljem Krajinskega parka Ljubljansko barje, potekal posvet na temo 
prihodnosti in razvoja barja. Posveta so se udeležile strokovne službe 
vseh barjanskih občin in kar šest županov. Posebej pa bi izpostavil 
udeležbo predstavnikov državnih institucij in drugih organizacij, ki 
pomembno vplivajo na stanje in usmerjajo razvoj ter prihodnost 
tega zaščitenega območja. Razprava je bila razdeljena v tri vsebinske 
sklope, in sicer infrastrukturo, plovnost Ljubljanice ter evropska sred-
stva. Morda smo imeli pri nekaterih razvojnih pobudah po občinah 
malenkost različne poglede, a vsi smo bili mnenja, da je zavarovano 
območje treba skrbno čuvati in pazljivo posegati vanj. Posebej po-
memben bo za vse nas sprejem uredbe o plovnosti Ljubljanice. Ta je 
v pripravi in naj bi po sprejemu, s tremi različnimi režimi, v prihodnje 
omogočala plovnost prav do Vrhnike. Skupaj smo potrdili že znano 
dejstvo, da črpanje evropskih sredstev v novi finančni perspektivi 
ne gre po načrtih in je nujno pristopiti k spremembi operativnega 
programa ter v njem kot prednostne naložbe ponovno opredeliti 
tudi okoljske projekte. Le nekaj dni zatem smo na srečanju župa-
nov osrednjeslovenske regije v Vodicah za to dobili potrditev in se 
dogovorili o prednostnih točkah ter se dogovorili za skupni nastop. 
Upamo, da bodo tokratne spremembe, do katerih bo očitno res 
prišlo, šle v pravo smer.
Naš občinski svet je na februarski seji obravnaval dva pomembna 
odloka za razvoj občine − odlok o komunalnem opremljanju in od-
lok o komunalnem prispevku. V skladu z lani sprejetim občinskim 
prostorskim načrtom, ki mimogrede tudi v prihodnje dovoljuje le 
gradnjo enodružinskih stanovanjskih stavb, smo morali ustrezno 
opredeliti tudi usmeritve za komunalno opremljanje in obračunava-

nje infrastrukture. Odloka sta bila po obsežnih razpravah z redkimi 
popravki hitro usklajena. Povedati moram, da odlok o komunalnem 
prispevku, zaradi izjemnega obsega novozgrajene infrastrukture, pri-
naša povišanje prispevka za novogradnje za približno 12 %, obenem 
pa izenačuje to dajatev po celotni občini, ki je bila doslej razdeljena 
na tri obračunska območja. Ob tem je največjo spremembo doživelo 
območje Rakitne, ki je v preteklosti zaradi želje po omejitvi gradnje 
imelo zelo visok komunalni prispevek. Ta bo v prihodnje bistveno 
nižji, torej enak kot v drugih delih občine. V odloka nismo vključili 
nekaterih bonitet iz preteklosti, saj smo mnenja, da bi imele za po-
sledico neenakopravno obravnavo občanov. A kljub temu sta bila 
oba z izjemno veliko večino sprejeta.

Metod Ropret, župan

Kultura je vrednota

Kultura je po Slovarju slovenskega knjižnega jezika »skupek dosež-
kov, vrednot človeške družbe kot rezultat človekovega delovanja, 
ustvarjanja«. Takšno kulturo je lahko občutila številna množica 
obiskovalcev, ki se je udeležila odprtja razstave Lepote Jordanije 
in kjer je častni generalni konzul Jordanije ter ambasador kulture v 
Sloveniji Samir Amarin poudaril prav to: »Kultura ni last enega na-
roda. Kultura je last vseh skupaj.« Prav on je popeljal tri akademske 
slikarje do starodavnega mesta, vklesanega v skalo, kjer so barve 
tako drugačne … dva izmed teh slikarjev sta naša soseda, zato smo 
se ju odločili podrobneje povprašati o daljni deželi. Janez Kovačič 
in Veljko Toman pravita, da še nista opravila z arabsko paleto.
Kultura je tudi »dejavnost, ki obsega področje človekovega umske-
ga, zlasti umetniškega delovanja, ustvarjanja«. Tudi to smo lahko 
v dnevih okoli kulturnega praznika občutili v vsej polnosti. Bo-
gastvo ustvarjalnega duha brezoviških društev smo ujeli na odru 
Kulturnega močvirja, ki so ga letos gostili na Rakitni. Če ste ga 
zamudili, ne spreglejte koledarja dogodkov na zadnji strani, saj 
bo priložnosti za obisk kulturnih prireditev v naslednjem mesecu 
veliko − že nocoj si lahko privoščite Butlja za večerjo.
Slabše novice pa prinašamo, ko je govora o kulturi kot lastnosti 
»človeka glede na obvladanje, uporabljanje splošno veljavnih na-
čel, norm, pravil pri vedenju, ravnanju«. Poročamo namreč o tem, 
da se je nekdo znesel nad parkomatom v Rakitni, čeprav ta prinaša 
dobrobiti za skupnost. Izvedeli pa smo tudi, da je nekdo poškodo-
val količke ob cesti do balinišča v Radni, razbil novo otroško hišico, 
luči, polomil ograjo in klopi … za takšno »kulturo« nam je žal.
O telesni kulturi, ki »si prizadeva zlasti za razvijanje in ohranjevanje 
človekovih telesnih sposobnosti in zmogljivosti« lahko berete na 
modrih športnih straneh. Pišemo o tem, da je med nami zmagova-
lec hitrostne tekme v športnem plezanju, da je sezona dvoranske 
odbojke v polnem teku in da so Brezovičanu izmerili 162 km/h 
pri teniškem servisu. 
Veselimo pa se tudi bogate kulture branja med mladimi in malo 
manj mladimi, dobrosrčne kulture pomoči, ki je nikoli ne zmanjka 
med gasilci in drugimi prostovoljci v občini, ter z veseljem na-
znanjamo gradnjo novega gasilskega doma v Notranjih Goricah. 
Pestra pomlad bo! Od nje nas loči le 24 dni, zato že napovedu-
jemo tudi spomladansko čistilno akcijo občine, ki bo 1. aprila. 
Brez heca! 

Urednica Anja Sedej, univ. dipl. komp. in prof. slov.
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Posledice zime na naših cestah so luknjaste

Do začetka obratovanja asfaltnih baz bo naše delavce JKP Bre-
zovica skrbelo za urejanje delov cestišč, ki jih je mraz najbolj po-
škodoval. Dela na državni cesti skozi naselje Goričica so spet v 
teku. Obnovili bomo še preostali del cestišča do gasilnega doma 
v Goričici, položili kanalizacijo in javno razsvetljavo na tem delu. 
Po obnovi pa se bo cela cesta preplastila še s finim asfaltom. Pro-
met bo takrat potekal izmenično enosmerno. Predvideni rok za 
dokončanje del je konec aprila 2017. 

Izgradnja vodarne Virje tudi napreduje. Zdaj so že vidne oblike 
vodarne in 500 m3 vodohrana, ki bo stal ob njej. Ostala dela na 
komunalnem področju bomo začeli marca, ko pričakujemo tudi 
uporabno dovoljenje za črpališča ob Podpeški cesti, kar je pogoj 
za priključitev osnovne šole Brezovica na javno kanalizacijo. Letos 
načrtujemo izgradnjo kanalizacije še po nekaj stranskih ulicah ob 
Podpeški cesti. 
1. aprila, to je sobota in ni šala, pa najavljamo redno čistilno 
akcijo, ki bo potekala po vseh krajevnih skupnostih. Zborna 
mesta bodo na običajnih krajih, več navodil pa v prihodnji številki 
Barjanskega lista, ki bo izšla tik pred akcijo – 31. marca.

Marko Čuden 
podžupan

Komunalni prispevek za Rakitno nižji, drugje višji

Svetniki so na 16. redni seji Občine Brezovica 16. februarja potr-
dili predlog Odloka o programu opremljanja stavbnih zemljišč za 
območje Občine Brezovica in Odlok o komunalnem prispevku v 
Občini Brezovica, ki bosta objavljena na spletni strani Uradnega 
lista. Komunalni prispevek se zaračunava tistim, ki gradijo na novo, 
in tistim, ki dograjujejo oziroma širijo novo infrastrukturo (vodo-
vodna, cestna, kanalizacijska). Opozorili bi, da hišni priključek 
plačate sami, saj je v vaši lasti in ne občinski. Celotni komunalni 
prispevek se letos na Brezovici viša za 12 %, v Vnanjih Goricah, 
Notranjih Goricah, Podpeči in Preserju za 12,8, medtem ko se na 
Rakitni zniža za 13 %. Tako bomo dosegli poenotenje vseh ob-
računskih območij.
Merila, ki se upoštevajo pri odmeri komunalnega prispevka:
– KP(ij): znesek dela komunalnega prispevka, ki pripada posa-
mezni vrsti komunalne opreme na posameznem obračunskem 
območju,
– A(parcela): površina parcele,
– Cp(ij): obračunski stroški, preračunani na m2 parcele na obra-
čunskem območju za posamezno vrsto komunalne opreme,
– Dp: delež parcele pri izračunu komunalnega prispevka (= 
0,4), 
– Ct(ij): obračunski stroški, preračunani na m2 neto tlorisne po-
vršine objekta na obračunskem območju za posamezno vrsto 
komunalne opreme,
– A(tlorisna): neto tlorisna površina objekta,
– Dt: delež neto tlorisne površine objekta pri izračunu komunal-
nega prispevka (= 0,6),
– K(dejavnost): faktor dejavnosti (enostanovanjske stavbe: 1,0),
– i: posamezna vrsta komunalne opreme,
– j: posamezno obračunsko območje.
KP(ij) = (A(parcela) * Cp(ij) * Dp) + (K(dejavnost) * A(tlorisna) 
* Ct(ij) * Dt)

Janja Bratuša

Dobre in slabe spremembe, ki jih Rakitni 
prinaša nov odlok o komunalnem prispevku

Občinski svet je sprejel nov odlok o komunalnem prispevku. Z 
njim se je komunalni prispevek izenačil v celi občini. Doslej smo 
imeli na Rakitni za 62 % višjega kot drugje, ob upoštevanju, da 
imamo pri nas večjo minimalno velikost gradbene parcele. Previ-
sok komunalni prispevek je oteževal tistim domačinom, ki nimajo 
denarja za novogradnjo na ključ, da bi se lotili dozidav. Zaviral 
je tudi legalizacije črnih gradenj. Visok komunalni prispevek bi 
lahko sčasoma postal tudi strateški problem, saj bi gradili pred-
vsem petični prišleki, ki bi v nadaljevanju s svojo kupno močjo 
narekovali tudi cene lokalnih storitev. Revnejši domačini bi bili 
vse bolj stisnjeni ob rob, sledile bi napetosti. Zdaj se je komu-

Aparcela 
[m2]

Cpi  
[EUR/m2] Dpi [ ] Kdej [ ] Atlorisna 

[m2]
Cti 

[EUR/m2] Dti [ ] Kpi [EUR]

Vodovod 600,00 7,41 0,40 1,00 150,00 22,08 0,60 3.765,70
Kanalizacija 600,00 1,47 0,40 1,00 150,00 4,09 0,60 721,40
Ceste 600,00 18,17 0,40 1,00 150,00 34,07 0,60 7.428,30
SKUPAJ: 11.915,40



nalni prispevek na območjih brez kanalizacije znižal za tretjino, 
na območjih s kanalizacijo pa seveda nekoliko manj. Znižanje 
komunalnega prispevka je bilo eden naših glavnih ciljev za ta 
mandat.
Žal novi odlok prinaša še eno spremembo. Odslej ni več prizna-
vanj minulih vlaganj v izgradnjo javne komunalne infrastrukture 
(širitev in asfaltiranje cest, vodovod), razen za tiste, ki legalizirajo 
črne gradnje. Zagovarjal sem stališče, da to ni pravično do tistih, 
ki so pred desetletji prostovoljno prispevali, čeprav jim ni bilo 
treba, ker so stanovali v legalnih hišah, in bodo sami ali njihovi 
potomci plačali poln komunalni prispevek (tudi za infrastrukturo, 
ki so jo podarili občini), enako kot nedavni prišleki. Vendar sem 
bil na občinskem svetu in med predstavniki KS praktično pov-
sem osamljen. Pozivam črnograditelje, naj pristopijo k legalizaciji, 
preden bodo še oni izgubili možnost uveljavljanja popusta. Za 
informacije in tudi dostop do arhiva, kjer so številni dokumenti 
o vlaganjih krajanov, naj se obrnejo na KS.
Na zunanji strani stavbe Mladinskega klimatskega zdravilišča, 
pri vhodu v ambulanto, stoji defibrilator, dostopen tudi kra-
janom, če bi bilo kdaj treba. Ponoči se lahko do njega zapeljete 
po klančini z gornje strani. Defibrilator lahko ob zastoju srca reši 
življenje. Pomembne so minute. Uporabi ga lahko tudi nestrokov-
njak, v MKZ in med gasilci pa je več usposobljenih oseb.
Na parkirišču pri jezeru so postavljena medovarna ohišja za zaboj-
nike. S tem je tisti detajl ob jezeru tudi estetsko urejen. Ko se tla 

odtalijo, bo do konca urejeno tudi odvodnjavanje izvirske vode, 
ki je pozimi ledenela na vhodu na parkirišče.
Na začetku februarja, verjetno ravno na kulturni praznik zve-
čer se je nekdo s kolom lotil parkomata pri jezeru in povzro-
čil večjo škodo. Parkomat imamo zavarovan in stroške bomo 
dobili povrnjene. A vendar bi rad storilca, če je morda doma-
čin, spomnil na nekdanji bankomat. Vrsto let smo ga imeli pri 
knjižnici. Nekoč se ga je nekdo fizično lotil, verjetno iz najstni-
škega objestnega razpoloženja. Banka ga je popravila. A se je 
vandalizem ponavljal. Nekega dne je imela banka tega dovolj 
in ga je odnesla. Tako ali tako ni bil rentabilen zanjo. Najbrž ga 
ne bomo nikoli več videli. Storilec se je medtem, upam, zresnil, 
a škoda je trajna.
Naj v zvezi s parkomatom ponovno zapišem nekaj dejstev. De-
nar, ki ga zberemo s parkomatom, od dnevnih gostov, pripada 
Rakitni. Namenjen je urejanju okolice jezera in ostale rekreativne 
infrastrukture, ki koristi tudi krajanom. Lani jeseni smo s tem de-
narjem že sanirali več točk ob jezeru, med drugim iztok, brez česar 
bi imeli odtlej vsaj dvakrat ali trikrat poplavo, ki bi poškodovala 
parkirišče. Za letos in naslednja leta imamo še večje načrte, ki 
pa so izvedljivi samo s temi namenskimi sredstvi. Velika večina 
obiskovalcev je sprejela parkirnino kot samoumevno. Velika ve-
čina krajanov izrazito podpira parkomat. Zakaj bi nekdo pljuval 
v lastno skledo?

Za KS Rakitna Gorazd Kovačič
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Desa Muck in Tilen Artač na OŠ Brezovica ali 
kultura nikoli ne počiva!

16. februarja nas je v Brezovi dvorani nagovorila priljubljena mla-
dinska pisateljica Desa Muck, ki nam je zaupala nekaj zadreg iz 
svojega odraščanja ter natresla precej hudomušnih pisateljskih 
nasvetov. Veliko presenečenje dopoldneva pa je občinstvu pri-
pravil naš nekdanji učenec, priznani imitator in vsestranski ume-
tnik Tilen Artač, ki je prišel na oder kot dobro znana psihologinja 
Ifigenija; Desi je zastavil nekaj zabavnih vprašanj, ki pa je niso 
niti malo spravila v zadrego. Sicer pa Deso in Tilna trenutno po-
leg prijateljstva povezuje tudi poslovno sodelovanje, saj bo Tilen 
odigral glavno vlogo v novem muzikalu Alpska saga, za katerega 
je Desa napisala besedilo, glasbo pa Agropop. 
Ob koncu druženja smo med reševalci knjižne uganke izžrebali 
šest srečnežev, ki so za spomin na nepozaben dogodek dobili De-
sine knjižne uspešnice z dragocenim podpisom in posvetilom.
Saj veste – branje se vedno splača! Za Bralno značko ali pa kar 
tako.

Polona Raušl

Tudi v službi se moramo počutiti dobro

Lani smo v Vrtcih Brezovica ustanovili skupino za promocijo 
zdravja za zaposlene v vrtcu. V skupino so vključeni različni 
kadrovski profili: vzgojiteljica, pomočnica vzgojitelja, kuharica, 
sindikalna zaupnica, pomočnica ravnateljice in organizatorka 
prehrane in ZHR. Cilj delovanja te skupine je, da s primernimi 
ukrepi zmanjšamo oziroma odpravimo negativne vplive dela in 
delovnega okolja na zdravje ter spodbudimo delavce k obliko-
vanju zdravju naklonjenega življenjskega sloga. Pomembno je, 
da program zajame vse zaposlene in so aktivnosti organizirane 
med delovnim časom.
Z ukrepi s področja varstva pri delu zaposlenim vsako leto za-
gotovimo ustrezno delovno obleko in obutev s certifikatom, ki 
ustreza določenim kriterijem (protidrsni, higienski, anatomski …). 
V zavodu delavcem omogočamo zdravo prehranjevanje (2 obro-
ka, sadje in vmesni napitki). V letu 2016 smo zaposlenim kupili 
športno obutev za sprehode z otroki. Zdrav življenjski slog v vrt-
cu redno promoviramo, in sicer spodbujamo dnevno pitje vode, 

kratko telovadbo med odmori ter ustvarjamo sproščeno vzdušje 
in skrbimo za odkrite odnose med sodelavci.
Nekateri zaposleni so pripravljeni svoje znanje deliti z ostalimi 
sodelavci, zato so v šolskem letu 2016/17 organizirali dejavnosti 
Pokaži, kaj znaš, ki jih izvajajo strokovne delavke in delavci vrtcev 
Brezovica. Vse izvajalke in izvajalci podajajo svoja znanja in spre-
tnosti z namenom, da se sodelavci kaj novega naučijo, obnovijo 
svoja znanja in se družijo. Druženja so namenjena izmenjavi idej 
in strokovnih znanj. Šiviljski tečaj poteka enkrat mesečno v eno-
ti Brezovica. Na šiviljskem tečaju, ki ga izvaja Irena Vižintin, se 
udeleženci lahko naučijo osnov šivanja in zahtevnejših šiviljskih 
spretnosti. S Katarino Strain Novak eno uro na teden telovadijo 
v enoti Brezovica, kjer se razmigajo, naredijo vaje za hrbtenico in 
se tako bolje počutijo. Jeseni 2016 so organizirali dva planinska 
izleta, na Debeli hrib (K žabi) in Krim, v sodelovanju s PD Podpeč 
- Preserje. V spomladanskem času bodo organizirali še dva. Mija 
Brulc je izvedla delavnico šivanih voščilnic oktobra 2016. Dram-
ska skupina pod vodstvom Katarine Strain Novak in Mitje Kumra 
pripravlja dramsko igro s pravljično vsebino, ki bo predstavljena 
otrokom vseh enot vrtcev Brezovica v spomladanskem času 2017. 
Dramski skupini se pridružuje približno 8 zaposlenih. Februarja 
se bo začel tečaj vrtičkanja, ki ga bo izvajal Mitja Kumer, z na-
slovom Od semena do plodov. Miloš Banič nas bo naučil masaže 
hrbta, nog in obraza. Priložnost učenja blok flavte pa bo ponudila 
Andreja Cebe Mandič. Spretnosti, ki si jih delijo zaposleni med 
seboj, jih vsekakor bogatijo v znanju in medsebojnih odnosih. 
Tudi v bodoče se bomo trudili za čim boljše odnose med delavci 
in skrbeli za prijetno delovno okolje.
Anketa, ki smo jo izpeljali med zaposlenimi v vrtcu je pokaza-
la naslednje. Ugotovili smo, da veliko večino zaposlenih pestijo 
naslednje zdravstvene težave: bolečine v mišicah, ramenu, vratu 
ipd.; imajo bolečine v mišicah spodnjih udov (boki, noge …); sle-
dijo težave z vidom in hrbtenico ter razpoloženjske motnje. Teh 5 
zdravstvenih težav je zastopanih v največji meri, in sicer 67 %. Od 
pojavov, ki so pri zaposlenih že dlje časa prisotni, je največkrat za-
stopan občutek preobremenjenosti in utrujenosti, sledijo težave z 
zbranostjo in pozabljivost ter pomanjkanje energije in izčrpanost. 
72 % zaposlenih je zadovoljnih s sedanjim zdravstvenim stanjem 
in počutjem. 13 % zaposlenih razmišlja o menjavi službe, glavni 
razlogi so delovno okolje, nezadovoljstvo s plačo ter pomanjkanje 
možnosti za karierno napredovanje.

Vrtci Brezovica
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Umetnost ne umira

Tudi letos je tradicionalno v okviru slovenskega kulturnega prazni-
ka, 9. februarja, potekala prireditev Kulturno močvirje 2017. Kul-
turnike je tokrat povezalo Kulturno društvo Rakitna v Podružnični 
osnovni šoli Rakitna. Na prireditvi so se s kulturnimi vložki pred-
stavila kulturna društva, ki delujejo v občini Brezovica. Prireditev 
se je začela z nagovorom župana Metoda Ropreta, ki je prinesel 
veselo novico vsem kulturnim društvom v Občini Brezovica, saj 
se bodo razpoložljiva sredstva za kulturne dejavnosti v proračunu 
občine letos povečala za dvajset odstotkov.
Nit prireditve je bil horoskop za letošnje leto, ki ga je KD Rakitna 
pripravilo za nastopajoča društva. Kulturniki so tako že 15. leto 
zapored dokazali, da umetnost v Občini Brezovica vsekakor ne 
umira in s pestrim programom razveselili prav vsakega obisko-
valca. Za odlične pevske, igralske in plesne nastope so poskrbeli 
nastopajoči s svojim trudom, dobro voljo, prijateljskimi odnosi, 
zato jih gledamo in poslušamo v vse večjem številu. Za povezo-
vanje in polno humorja so poskrbeli člani KD Rakitna, prav tako 
so odprli prireditev s slovensko himno pod taktirko zborovodkinje 
Vide Kržič. Nadaljevali so s svečanim nastopom mešanega pev-
skega zbora KD Breza, ki ga vodi Tone Rozman. 
KUD Janez Jalen je s svojim skečem Pehtin bar poskrbel, da v 
dvorani ni manjkalo niti smeha. Ob tej priložnosti so povabili 
vse k ogledu ponovitve njihove zadnje predstave Govorice, 
ki bo v soboto, 4. marca 2017, ob 19.30 v Kulturnem domu 
Notranje Gorice. S programom je nadaljeval Podpeški oktet iz 
KUD Podpeč z narodno pesmijo Oj Doberdob, nato pa so obisko-
valci ponovno trenirali trebušne mišice ob igralski točki Vse mi je 
jasno gledališke sekcije JGM Teater. 
V praznično razpoloženje je s slovensko ljudsko Vsi so prihajali 
obiskovalce zazibal domači mešani pevski zbor, katerega člani, od 
najmlajših do starejših, delujejo pod okriljem KD Rakitna. Mladi 
Podpeški pobi iz KUD Podpeč so s pesmijo Vlada Kreslina Dekle 
moje ogreli ženske duše v dvorani. Seveda niso pozabili niti na 
plesno točko, z njo so se predstavili mlajši, energični člani FS Ro-
žmarin. Da moto, glasba ne pozna meja, drži, je dokazal ženski 
pevski zbor KD Brezovica pod vodstvom Sonje Sojer. Obiskovalce 
so pevke popeljale do eksotične Mehike in Japonske v spremstvu 
mlade plesalke ter odpele tudi maorsko ljudsko. Tako so ponovno 
z vrhunskim nastopom upravičile svojo uspešno 21-letno kariero. 
Zapeli so tudi pevci kvinteta Mlin, ki deluje pod okriljem KUD 

Hrošč. Za konec prireditve pa smo prisluhnili angelskim glaso-
vom otroškega zborčka KD Rakitna, ki se je predstavil s pesmijo 
skupine Čuki Deklica.
Brezovški kulturniki so ponovno dokazali, da svoje ljubiteljsko 
delo resnično opravljajo z veseljem in srcem, za kar se jim je za-
hvalil tudi župan Metod Ropret. Vsa udeležena društva na letošnji 
prireditvi so prejela diplome v zahvalo za sodelovanje in delova-
nje. Za dosedanje delo vsem iskreno čestitamo tudi ustvarjalci Bar-
janskega lista. V prihodnje si želimo še več prireditev in predstav, 
zato že zremo v leto, ko nam bodo kulturniki, o tem ne dvomimo, 
zopet pripravili nove in uspešne produkcije.

Janja Bratuša

Od prazgodovine do kanalizacije

Ob gradnji kanalizacije v naši občini je bilo med leti 2013 in 2015 
opravljeno arheološko dokumentiranje na zaščitenem območju  
Ljubljanskega barja. Največ ostalin preteklosti je bilo odkritih v va-
seh Preserje in Kamnik pod Krimom ter okolici, kjer so zemeljski po-
segi razkrili sledove poselitve od prazgodovine do novega veka. 

Na slovenski kulturni praznik, 8. februarja, je bilo v pritličju zdrav- 
stvenega doma v Podpeči odprtje razstave arheoloških najdb, 
ki so bile odkrite med gradnjo kanalizacije v občini Brezovica. 
Na tem območju je že dokumentiranih kar nekaj najdišč, vendar 
so bila ta odkrita na novo. Raziskave je v sodelovanju z občino 
izvajalo podjetje Magelan. Odprtje razstave je s pevskim vlož-
kom popestril Podpeški oktet. Zbrane je nagovoril župan Metod 
Ropret, ki je med drugim o raziskavah in razstavi povedal: »Ta 
razstava je dokaz, da gresta lahko gradnja in napredek z roko v 
roki z varovanjem naravne in predvsem kulturne dediščine.«
Razstavo je predstavil tudi član podjetja Magelan, arheolog dr. 
Blaž Podpečan, ki je pomembnost razstave in arheoloških najdb 
utemeljil z besedami: »Celotno območje Ljubljanskega barja je 
zaščiteno kot kulturni spomenik, nekatera območja pa so še do-
datno zaščitena. Med drugim smo raziskali dve najdišči Ljubljan-
skega barja v Kamniku pod Krimom na mestu gradnje vakuumske 
postaje, kjer so bili odkriti sledovi koliščarske kulture, in na robu 
zaliva Črnelnik, kjer so bili odkriti ostanki naselbine. Raziskali smo 
tudi sedem, osem odpadnih jam, vendar je na razstavi predsta-
vljen le droben izsek vseh najdb.« 
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Najstarejše najdbe – kosi lončenine iz obdobja starejše železne 
dobe, pritrjujejo podatkom o prazgodovinskih naselbinah na tem 
območju. Potrjena je bila tudi poselitev v rimskem obdobju, kar 
kažejo odlomki lončenine ter poznoantični novec iz Kamnika pod 
Krimom. Najdba kaže na komunikacijo z Rakitno, kjer so ohranjeni 
sledovi sočasnega obrambnega zidu. 
Posebno zanimive so najdbe iz poznega srednjega in zgodnjega 
novega veka, ki so bile odkrite v odpadnih jamah. Med ostalimi 
srednjeveškimi najdbami izstopa bogato okrašena ostroga s kole-
scem. Številne najdbe, temelji nekdanjih objektov in infrastrukture 
predstavljajo značilnosti prebivalstva v 19. in zgodnjem 20. stole-
tju. Odkrite so bile tudi ostaline iz druge svetovne vojne.
V arheološki testni jami v Črnelniku so bili odkriti masivni nosilni 
koli, prostoročno izdelana posoda z držajem ter koščena šila iz 
koliščarske naselbine. Med najdbami prevladujejo kosi različnih 
keramičnih posod in pečnic, eden izmed teh je del dna bokala, ki 
je bil najden pri stari šoli v Preserju. Pomemben pa je tudi lovni 
ali nabiralniški kavelj iz odpadne jame pri stari šoli v Preserju. 
Razstava bo na ogled še nekaj časa.

Eva Povirk

Kultura ni last enega naroda, kultura je last vseh

V petek, 3. februarja, so v Modri dvorani na Brezovici odprli 
razstavo Lepote Jordanije. Zgodba se je začela, ko so se trije 
slovenski umetniki, akademski slikarji Janez Kovačič, Franc Golob 

in Veljko Toman odzvali na vabilo in obiskali Jordanijo. Uvodno 
besedo je imel župan Metod Ropret, slikarje pa je predstavila 
umetnostna zgodovinarka Polona Škodič. O gostovanju slikarjev 
v Jordaniji je spregovoril tudi častni generalni konzul Jordanije 
v Sloveniji Samir Amarin. Razstavo je odprl minister za kulturo 
Tone Peršak.

Talent je privilegij

Odprtje razstave je povezovala Ana Zupan, popestrili pa sta jo 
Tanja Zajc Zupan na citrah in pevka Tea Saksida. Župan Metod 
Ropret ni skrival navdušenja in ponosa, da sta dva izmed treh 
slikarjev naša občana: »Življenje je sestavljeno tudi iz privilegijev. 
In eden teh privilegijev je zagotovo talent.« Umetnostna zgodo-
vinarka Polona Škodič je razstavo predstavila skozi oči stroke: »Ta 
razstava je svojevrsten likovni dokument, ki ga pravzaprav v na-
šem prostoru do sedaj še nismo videli. Jordanija je resnično dežela 
čudovitih naravnih in kulturnih spomenikov. Dežela, v kateri vlada 
mir, ki je pravzaprav na stičišču Evrope, Azije in Afrike, obdana s 
toliko državami, kjer divjajo vojne. To je ena redkih držav, kjer si 
krščanstvo in muslimanska vera podajata roke.« S temi besedami 
je umetnostna zgodovinarka opisala Jordanijo in dodala: »Na pla-
tnih lahko ugledamo tri različne sloge. Slikarji so obiskali različna 
mesta, ki so jim dajala navdih. Puščavo, morja, reko Jordan in slo-
vito goro Nebo. In seveda Petro, čudovito fasado, vklesano v živo 
skalo pred približno 2000 leti, ki je vpisana tudi med sedem no-
vih čudes sveta.« Prijateljstvu z ambasadorjem Jordanije v Avstriji 
Hussamom Alom Husseinijem in Samirjem Amarinom, častnim 
generalnim konzulom Jordanije v Sloveniji, je sledilo povabilo, 
da slikarji obiščejo Jordanijo. »Kamorkoli človek odide, ali blizu 
ali daleč v svet, vedno lahko odkrije nekaj novega. Slovenija je 
lahko ponosna, da ima tako razstavo, ki je prav posebna. In hvala 
lepa vsem trem umetnikom, ki so prinesli svoja doživetja v svojih 
barvah na svojih platnih v Slovenijo,« je še zaključila Škodičeva.

Kultura je lahko le naša

Razstave se je udeležil že omenjeni častni generalni konzul Jor-
danije ter ambasador kulture v Sloveniji Samir Amarin. »Kultura 
ni last enega naroda. Kultura je last vseh skupaj,« je poudaril. Po-
nosen je, da se je začelo sodelovanje med državami, s seboj pa je 
na razstavo pripeljal tudi svoje prijatelje iz Jordanije. Predstavljen 
je bil kratek film o gostovanju slikarjev v daljni deželi, ki ga je 
posnel Jože Jagrič. Projekt Slikarji v Jordaniji je bil zanj zanimiv 
izziv, s katerim je strokovno zajel lepoto dežele, ki so jo umetniki 
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prenašali na slikarska platna. Ob koncu je minister za kulturo Tone 
Peršak uradno odprl razstavo z besedami: »Res je lepo videti, da 
se nas je toliko zbralo na tej razstavi in to je daleč najboljši razlog, 
da rečem − ta razstava je odprta!« Obiskovalci so si z veseljem 
ogledali umetniška dela in poklepetali s slikarji.

Eva Povirk

Najbolj nepozaben je bil obisk veličastne 
Petre ponoči!

Ker sta kar dva izmed treh slikarjev, ki so soustvarjali Lepote 
Jordanije, naša občana, ni naključje, da bomo v tokratnem in-
tervjuju kramljali prav z njima − Janezom Kovačičem in Veljkom 
Tomanom.

Kdo je dal pobudo za popotovanje po Jordaniji?
G. Samir Amarin, ambasador Jordanije v Sloveniji, ki se nam je tudi 
pridružil pri pogovoru, je povedal, da je bil glavni pobudnik prav 
on, saj je to njegova domača država. Predlagal in organiziral je 
potovanje za ekipo treh slikarjev in enega snemalca, saj je v tem 
videl odlično priložnost, da bi ravno umetniki preko svojih del 
poskušali predstaviti in približati svetu Jordanijo in svet Bližnjega 
vzhoda. Sam je velik ljubitelj umetnosti in že več let prijateljuje z 
g. Janezom Kovačičem in g. Veljkom Tomanom.

Kako je bilo delati v Jordaniji, kjer se temperature dnevno 
gibljejo nad 40 °C?
G. Toman: »Sence ravno ni bilo, preveč ljudi je hodilo mimo. Se-
veda nas je zanimalo, kako bomo lahko ustvarjali pod takšnimi 
pogoji, zato smo večkrat zamenjali lokacijo ter preskusili svoje 
akvarelne materiale, vendar se ni najbolje obneslo. Lažje je bilo 
delati s klasičnim oljem, ki pa se pri teh temperaturah tudi ni 
najbolje obneslo. Delali smo še dvakrat, trikrat po nekaj ur zunaj 
na terenu, si naredili skice, zabeležili in fotografirali. Kar je bilo 
razstavljeno na Brezovici v Modri dvorani, je bolj plod dela doma 
in ne tega, kar smo delali na terenu.«

Koliko časa pa vam vzame ustvarjanje po takem potovanju 
oziroma konkretno za to razstavo?
G. Toman: »Še vedno ustvarjamo.«
G. Kovačič: »To živi naprej. Ta arabska paleta, ki je tam neizmerno 
bogata, torej samo rjava in pesek sta v neskončni paleti, da ti to 
ostane za vedno v spominu in pride v jedilnik. Se pravi, pri vsakem 
nadaljnjem delu bo pridih tega sveta.«

Kaj vam je dalo potovanje po Jordaniji?
G. Toman: »Najprej doživetje toplote in vročine. Zagotovo pa 
nas je vse tri slikarje to potovanje obogatilo z novimi izku-
šnjami, ki jih lahko zdaj vključujemo v svoja druga dela. Ko si 
v Sloveniji, je po večini vse v zelenih tonih, medtem ko je v 
Jordaniji večinoma popolnoma drugače, drugi odtenki, in da v 
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tem najdeš zanimivost, barvitost, je potrebno veliko opazova-
nja. S tem vabilom nam je bilo to tudi dano, saj je organizator 
poskrbel za vsako malenkost. Lahko bi rekel, da so nas nosili 
po rokah.«

Ali ste prepotovali celo Jordanijo?
G. Toman: »Tako je, prepotovali smo celotno Jordanijo, pristali smo 
v Amanu, glavnem mestu. Program je bil narejen do ure natančno 
in vse je potekalo po protokolu. Povsod so nas pričakali na vhodu, 
kot da smo državna uradna delegacija.«
G. Amarin: »Ljudje v Jordaniji drugače tolmačijo odnose, če tega 
ne doživiš, ne veš, moraš preizkusiti. V Evropi si o naši kulturi 
mislijo drugače, za kar nismo krivi mi, domačini. Zato menim, da 
dokler ne vidiš in ne doživiš, ne veš kako je drugje. Ljudje pri nas 
so topli in prijazni.«
G. Toman: »To je karizmatična dežela. Tukaj se je civilizacija stalno 
rojevala in z njo se je razvijala kultura. Če hodiš s takim vedenjem 
po teh deželah, dejansko ugotoviš, da so to plodna tla za duhovno 
razvijanje.«

Kaj vam je najbolj ostalo v spominu?
G. Toman: »Celotno potovanje, splošen vtis, vse zelo impresivno. 
Ko smo zares doživeli še Petro, je bilo vse nad pričakovanji. To je 
bilo nekaj neverjetnega. Šli smo na enkratni nočni pohod. Hodili 
smo po več kot 2000 let stari poti, po kateri je šlo neizmerno 
število karavan, ljudi, tovora, blaga in drugih dragocenosti. V tem 
kanjonu so narejeni lijaki, kjer je tekla voda in so se izklesale ka-
mele. V tisočletjih je preteklo skozi kanjon toliko vode, da so se 
kamele obrabile, zdaj so ostali samo še trebuhi, in če si predsta-
vljate, kako je to staro in kako je človek minljiv, začutite resnično 
vrednost Petre. Potem smo jo občudovali še podnevi in smo spet 
občutili popolnoma druge dimenzije. V spominu mi bo ostal tudi 
obisk prestižne restavracije, kjer smo si kosilo morali gostje sku-
hati kar sami. Simbolično sicer, ampak zelo doživeto. Lastnica je 
koordinirala naloge in vsak je nekaj narezal in dodal sestavine, 
kakor mu je gospa naročila in skupaj smo naredili kosilo. To je 
bilo res nekaj posebnega, saj smo na izviren način še bolje spo-
znali hrano. Sigurno nas je potovanje obogatilo in zaznamovalo 
za vse čase.« 

G. Kovačič: »Oni si vzamejo čas za hrano in človeka. Prav tako, na 
primer, smo naročili limonado, ki je bila posebno narejena. Na-
rezanih 20 limon so zmiksali, stresli v kozarec, zdrobili led, dodali 
meto in sladkor. Limonada je bila gosta kot krema, zraven 2 dl 
limonade si spil še 8 dl vode in to nas je duševno in tudi sicer 
napolnilo, da nisi imel nobene potrebe po pivu ali vinu.«
G. Toman: »To je to, kar odneseš iz ene dežele, njihov način raz-
mišljanja, prehranjevanja, kulturo, njihov odnos do ljudi in seveda 
vtise, ki smo jih predstavili z razstavo.«
G. Kovačič: »Zagotovo najbolj nepozaben je bil obisk Petre ponoči, 
to je bila zame najbolj veličastna polnočnica. Hodili smo 3 km 
po poti in na vsak meter je bila postavljena svečka, lampijonček, 
pred Petro pa na tisoče lučk in na samem koncu še glasba, stara 
več tisoč let, njihova avtohtona. Vse je bilo tiho, čeprav je bilo 
tam na tisoče ljudi. Potem pa smo se vzpeli na sam vrh Manastir, 
do katerega vodi 900 stopnic, približno eno uro hoje, iz vrha pa 
so bili vtisi še lepši, za kar smo si morali v duši narediti poseben 
prostor.«

Od kod vam navdih za ustvarjanje?
G. Toman: »Ves čas smo se gibali po prostoru, zato so tudi slike 
tako različne. Drugače je, ali delaš v Primorju, Istri, na Krasu, 
v notranjosti, to je bil popolnoma drug prostor. Če opazuješ 
temne gozdove, ne moreš delati svetlih tonov, če pa jih tam 
ni. Ne delamo smrek oziroma tistih elementov direktno, ampak 
doživljaš barve, potem pa iz tistih kombinacij doma narediš 
karkoli.«
G. Kovačič: »Jaz bi pa to primerjal z asociacijo na hrano. Mi jemo 
protokolno malo juhice, priloge, meso, solatke, malo začimb. V 
Jordaniji pa je kar naenkrat nov jedilnik. Ne znaš niti jesti, nimaš 
pristopa. Jaz sem navajen hribov, tam pa se iz čiste ravnine kar 
naenkrat pojavi gora. In to te navdihne. 

To ni bilo vaše prvo tovrstno potovanje. Po kakšnem ključu 
izbirate potovanja, lokacije za ustvarjanje?
G. Kovačič: »V Jordanijo smo potovali na podlagi vabila. Seveda pa 
se navdušimo nad deželo že prej. Oktobra gremo v Oman. Vsako 
leto odpotujemo nekam s prijatelji.«

Koliko svojih idej uresničite?
G. Kovačič: »To, kar smo doživeli v Jordaniji, je trenutno še zelo 
živo in ne more kar izginiti. Je del naše osebnosti in vtisi nas bodo 
spremljali povsod.«

Bi zaključili z mislijo ali nasvetom za mlajše slikarje?
G. Toman: »S slikami nikoli nismo presegli realizma, slike so še 
vedno razumljive. Zanimivo je, da smo bili trije slikarji in smo videli 
iste motive, nastale pa so popolnoma različne slike. Če bi se vsaj 
deset odstotkov ljudi navdušilo in bi se jih dotaknilo to, kar smo 
videli in predstavili z razstavo Lepote Jordanije, bi bil naš namen 
dosežen. Za mlajšo populacijo pa je vsak nov pristop slikarstva 
samo ena obogatitev, precej drugačna. 

Ustvarjanja z vtisi iz Jordanije torej še ni konec. Vsi, ki ste razstavo 
na Brezovici zamudili, jo boste imeli priložnost videti še v drugih 
krajih po Sloveniji.

Janja Bratuša
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Vedno več knjig za vedno več bralcev

Knjižnica Brezovica je bila tudi v letu 2016 tako med prebivalci 
Brezovice kot tudi tistimi, ki stanujejo v okoliških krajih, dobro 
sprejeta in obiskana. V letu 2016 je bil prirast gradiva tekoč in 
reden. Knjižnična zaloga je ob koncu leta 2016 obsegala 18.520 
enot gradiva, pri čemer smo lani pridobili 1.354 enot knjižnič-
nega gradiva. Beležimo povečanje članstva, saj je lani knjižnico 
obiskovalo 1.865 aktivnih članov, narašča pa tudi obisk knjižnice, 
tako zaradi izposoje knjižničnega gradiva kot tudi zaradi obiska 
raznovrstnih prireditev, ki jih organiziramo.
Tudi v letu 2017 si bomo prizadevali nadaljevati z uspešnim delom, 
predvsem s posodabljanjem zaloge knjižničnega gradiva pa tudi 
z drugimi dejavnostmi, ki jih knjižnica ponuja. Za naše mlajše in 
odrasle uporabnike bomo tekom leta organizirali številne zanimive 
prireditve, že marca se jih bo zvrstilo kar nekaj. Natančen razpored 
si lahko ogledate na spletni strani Mestne knjižnice Ljubljana ali 
Občine Brezovica, koledar pa je objavljen tudi v Barjanskem listu. 
Poleg obiska knjižnice zaradi izposoje gradiva, lahko v prijetni knjiž- 
nični čitalnici prebirate revije – v letu 2017 smo naročili nekaj novih 
naslovov, tako da je izbira pestrejša, uporabljate lahko računalnike, 
ki so na voljo našim uporabnikom, ali pa se družite in srečujete s 

prijatelji in znanci. Najmlajšim uporabnikom in njihovim staršem je 
na voljo otroški kotiček z didaktičnimi igračami in knjigami za otroke, 
kjer lahko vsi družinski člani uživajo v prebiranju pravljic in igranju.
Veselimo se vašega obiska v knjižnici!

Aleksandra Klokočovnik

Od Prešerna do Egipta

Tudi v Centru starejših Notranje Gorice smo se spomnili na največji 
slovenski kulturni praznik, ki ga obeležujemo 8. februarja. V ta 
namen smo dan prej pripravili slavnostno prireditev za stanovalce, 
stanovalke in svojce. 

Proslavo smo, kot se spodobi, odprli s petjem slovenske himne 
Zdravljice. Nekaj stanovalcev in stanovalk je aktivno sodelovalo pri 
organizaciji in izvedbi programa. Gospa Marjana Rakuša je prebrala 
Prešernovo pesem Kam, gospa Ileana Kopčavar pa se je predstavi-
la z deklamacijo Magistral iz Sonetnega venca. Posebno točko pa 
sta pripravila stanovalca iz varovane enote gospod Anton Penič in 
gospa Marjeta Stele, ki sta z nami delila pesem Ob železni cesti. Ob 
koncu proslave smo besedo namenili tudi častnemu gostu in stano-
valcu Centra starejših Notranje Gorice gospodu Lojzetu Gostiši, ki je 
skupaj z glavno medicinsko sestro Saro Kelnarič pripravil razstavo 
svojih del z naslovom Iz Slovenije v Stari Egipt – dolina kraljev.
Dan smo zaključili z mislijo, da je prav, da se v mislih in srcu tako 
velikega človeka, kot je bil dr. France Prešeren, spominjamo ves 
čas in ne le zgolj na njegov praznik. 

Barbara Sorčan, fizioterapevtka

Mladi teater Janez Jalen in Dejva se dol
Mladinska sekcija teatra Janez Jalen vabi 18. marca 2017 ob 
19.30 na premierno uprizoritev in 19. marca 2017 ob 18.00 na 
reprizo najstniške komedije Dejva se dol avtorja in režiserja 
Janeza Remškarja. Najstnica Nina živi v pol-svetu. Ima samo 
pol staršev, pol-sestro in pol-fanta, da pa bi bila nesreča še 
večja, ji na nosu raste velik mozolj. Vendar se ji življenje kmalu 
postavi na glavo tako, da se ji mozolj ne zdi več ravno resna 
težava. Predstava na humoren način govori o odraščanju v 
sedanjem času. V času brez trdnih vrednot, kjer je že samo 
življenje precej negotovo, toliko bolj negotovo pa je tudi od-
raščanje. Veliko talenta in neustavljiva energija naših mladih 
igralcev je zagotovilo, da se boste nasmejali do solz.

Teater JJ Junior

Butelj za večerjo že nocoj!
Kulturno društvo Janez Jalen vabi vse ljubitelje gledališča 
na 3. abonmajsko predstavo Butelj za večerjo v izvedbi 
KUD Valentin Kokalj Visoko, in sicer nocoj, 24. 2. 2017 ob 
19.30 v kulturnem domu Notranje Gorice. Cena vstopnice 
za izven je 10 evrov.
Nič več se ne šušlja, ampak drži kot pribito, da bomo izvedli 
še eno reprizo predstave Govorice, in sicer v soboto, 4. 3. 
2017, ob 19.30 v Kulturnem domu Notranje Gorice. Cena 
vstopnice 10 evrov (otroci do 11 let 5 evrov).
Za rezervacije vstopnic pošljite e-pošto na info@kud- 
janezjalen.si ali pokličite 031 404 654 (Justi Rogelj).

Teater Janez Jalen



Nace Sedmak = zmagovalec hitrostne tekme 
v športnem plezanju 

Nace Sedmak je v soboto, 11. februarja, zmagal na hitrostni tekmi 
v športnem plezanju v kategoriji do 9 let, ki je potekala na Jese-
nicah. Nace se je pomeril v hitrostnem plezanju v skupini več kot 
50 prijavljenih otrok in ves čas prepričljivo vodil ter se na koncu 
zavihtel na najvišjo stopničko. Nace, iskrene čestitke!!!

Sicer smo v Plezalnem društvu Grif v novo sezono vstopili že v sre-
dini lanskega septembra. K vadbi športnega plezanja je pristopilo 
veliko na novo vpisanih otrok − od predšolskih, ki obiskujejo ple-
zalne urice, do osnovnošolcev v začetni šoli športnega plezanja. 
Veliko otrok, ki pleza že več let, letos čaka nadaljevalni program. 
Najmlajši pridno vadijo na raznolikem poligonu, kjer osvajajo vse 
elemente od plazenja do plezanja. Vaditelji jim večkrat postavimo 
tudi kakšno oviro, ki spominja na pravi pustolovski izziv. Vsi so 
postali med seboj res pravi športni prijatelji in že na začetku te-
dna nestrpno pričakujejo petek, ko je 
na programu plezanje. Veliko je otrok, 
ki so lansko leto obiskovali plezalne 
urice in so letos postali prvošolčki ter 
vadijo v skupini začetnikov, kjer se že 
učijo pravilnega navezovanja, varova-
nja z varovalom z varnostno blokado, 
tehnike plezanja in že priplezajo do 
vrha visoke plezalne stene. Nadalje-
valna skupina je najštevilčnejša. Vse 
od začetka šolskega leta pa do jesen-
skih počitnic smo plezali na zunanji 
plezalni steni. Pridobili smo veliko 
plezalne vzdržljivosti in vsi “nabrušeni” 
to prenesli na notranjo nizko plezalno 
steno, kjer se preizkušamo v krajših, 
vendar zelo zahtevnih plezalnih pro-
blemih. 
Zelo so aktivni tudi naši odrasli člani, 
ki so že pred časom pridobili izpit za 
pripravnika športnega plezanja. Pri-
družilo se jim je tudi nekaj novih, ki 
redno obiskujejo rekreativno pleza-

nje. Večkrat se odpravijo tudi v naravne stene in poročajo o 
lepih vzponih v skali. Preizkusili so se tudi že v večraztežajnih 
smereh, med drugim tudi v znanem hrvaškem nacionalnem 
parku Paklenica. Vsi odrasli, ki bi želeli rekreativno plezati, ste 
lepo vabljeni, da se nam pridružite (plezalno predznanje ni po-
trebno).

Plezalno društvo Grif

Sezona dvoranske odbojke je v polnem teku

Vsak konec tedna lahko navijamo in stiskamo pesti za več odboj-
karskih selekcij. Največ tekem igrajo v 2. in 3. članski ligi. Člani 
Špan Brezovica pod vodstvom trenerja Damjana Marinka so po 
15. krogih na sedmem mestu med 12 ekipami. Do konca je še 
sedem krogov. 
Vsako soboto igra tudi ekipa ŠD Brezovica, in sicer v 3. DOL – za-
hod. Ekipo sestavljajo fantje, ki igrajo v kadetski ligi in nekaj mla-
dincev. Po 15. krogih so na šestem mestu med 11 ekipami.
Kadetska ekipa, to so fantje, rojeni leta 2000 in mlajši, so po 3. 
krogu lige A – zahod na prvem mestu z dvema tekmama manj 
od drugouvrščene ekipe Triglav Kranj. Ta naša ekipa je bila pred 
dvema letoma druga v Sloveniji. S trenerjema Tomijem Šmucem 
in Igorjem Isteničem so si letos zastavili zelo visok, a dosegljiv cilj. 
Držimo pesti, da jim uspe. Naslednji krog bo 12. marca v Novem 
mestu, kjer bo zagotovo zelo vroče. Novomeščani so bili pred 
dvema letoma prvaki.
V ligi A – zahod igrajo tudi naši starejši dečki, rojeni leta 2002 
in mlajši, ki so trenutno na 4. mestu. Pred njimi so še trije krogi. 
Držimo pesti, da se jim uspe uvrstiti med 8 najboljših ekip v Slo-
veniji v tej starostni kategoriji.
Naše najmlajše ekipe, MALI in MINI odbojkarji, bodo priključek 
k najboljšim ekipam poskušale priigrati v repasažih. Odbojkarji 
MALE odbojke bodo igrali 11. marca, MINI pa 1. aprila 2017. Druga 
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ekipa v MALI odbojki je s turnirji zaključila v soboto, ko je v Žirov-
nici izgubila proti Zmajčkom ACH II in Triglavu iz Kranja.
Januarja so potekali izbori za regijsko reprezentanco starejših deč-
kov. Med 14 odbojkarjev, ki bodo konec februarja igrali na turnirju 
regij v Kranju, so bili izbrani tudi štirje naši dečki: Črt Rozman, Janž 
Kržič, Matej Tobias Šarec in Luka Rus. Bravo fantje in trenerji!
Vabimo vas, da dogajanje in rezultate spremljate na spletni strani 
www.sd-brezovica.si in Facebook strani ŠD Brezovica − odbojka.

ŠD Brezovica, odbojka

Oven je teniški dvoboj začel ��� km/h

Po neverjetnem zaključku letošnjega Australian Open 2017 smo 
teniški navdušenci komaj čakali, da tudi sami dobimo priložnost 
zaigrati na kakovostnem turnirju posameznikov rekreativcev. 16 
igralcev, predvsem iz občin Brezovica in Log - Dragomer ter v 
manjšem številu iz Ljubljane in Kranja, je dobilo priložnost na letoš- 
njem turnirju PlayMasters, ki je potekal v soboto, 4. februarja, na 
pokritih peščenih igriščih Teniškega kluba Olimpija v Ljubljani.
Letošnji turnir PlayMasters se je od prejšnjih razlikoval po tek-
movalnem sistemu, povečanem številu igralcev v žrebu (z 12 na 
16), preoblikovani podobi turnirja in višji kakovosti organizacije, k 
čemur so pripomogli tudi sponzorji, katerim se ob tej priložnosti 
še enkrat najlepše zahvaljujemo za podporo: AC Trobec, Kašča 
Mrlačnik, Kevder, Bamboo in Mizarstvo Selan. 

Dogodek je bil uspešno izpeljan. Igralci so pokazali resnost, požr-
tvovalnost in visoko raven motivacije na igriščih. Skupaj z navijači 
in navijačicami smo na in ob igriščih ustvarili prijetno vzdušje. Vse 
skupaj pa je s pomočjo predstavnika Fakultete za šport Univerze 
v Ljubljani popestrilo merjenje hitrosti začetnega udarca.
Rezultati:
Zmagovalec turnirja: Sašo Oven (Brezovica)
Finalist turnirja: Goran Tisak (Dragomer)
Najhitrejši izmerjeni začetni udarec: Sašo Oven – 162 km/h
Najbolj kakovosten teniški dvoboj: Boris Malovrh vs. Jaka Skubic 
(Brezovica vs. Ljubljana)
Čestitke vsem tenisačem, še posebej pa zmagovalcu, finalistu ter 
igralcu z najhitrejšim izmerjenim začetnim udarcem. Vidimo se 
zopet naslednje leto – še močnejši, hitrejši in natančnejši.

Klemen Zaletel
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Gasilci iz Notranjih Goric začenjajo z gradnjo 
novega gasilskega doma

V petek, 10. februarja, so notranjegoriški gasilci postavili temeljni 
kamen za nov gasilski dom. Kasneje pa so se tako domači kot 
sosednji gasilci in gostje zbrali še v »starem« gasilskem domu, kjer 
je potekal letni občni zbor. Postavitve temeljnega kamna so se 
udeležili podžupan Občine Brezovica Marko Čuden, vodja župa-
novega kabineta Nataša Smrekar, predsednik KS Notranje Gorice 
- Plešivica Janez Marinčič, predsednik Gasilske zveze Brezovica 
Marko Susman in predstavnik izvajalca gradnje novega gasilskega 
doma. Čeprav so se vrstili zapleti glede gradbenega dovoljenja, so 
zdaj piloti že v tleh. Gradnja se začenja in vsi že nestrpno pričaku-
jejo začetek. Gasilci se zavedajo, da bodo morali pri tem projektu 
stopiti tesno skupaj in združiti vse moči. Upajo, da bo naslednji 
občni zbor že potekal v novem gasilskem domu.

Tudi težke odločitve
Občni zbor je začel predsednik Prostovoljnega gasilskega društva 
Notranje Gorice Simon Selan, ki je pozdravil prisotne in predstavil 
ustaljen dnevni red zbora. Vsi prisotni so zatem z minuto molka 
počastili preminule člane. »Ko smo zakorakali v leto 2016, smo ve-
deli, da nas čaka zahtevno leto,« je na začetku povedal predsednik. 
Nekatere odločitve so bile težke, ena takih je bila odpoved gasil-
ske veselice, vedeli pa so tudi, da bodo imeli veliko dela z gradnjo 
novega gasilskega doma. Društvo je imelo v preteklem letu osem 
razširjenih sej upravnega odbora, ki so bile dobro obiskane. Prisotni 
so bili na mašah zavetnika sv. Florjana GZ Vrhnika, udeležili so se 
parade in prevzema gasilskega vozila na Logu, v jesenskem času 
pa so organizirali piknik. V preteklem letu je bilo kar nekaj tekmo-
vanj, od gasilskega relija do gasilsko-športnih disciplin. Sodelovali so 
tudi pri argonavtskem maratonu, ki je poleti potekal skozi Notranje 
Gorice. Ekipa se je udeležila prvega tekmovanja kviza spojke. Mladi 
gasilci so imeli svoje tekmovanje Bobra Martina. Predsednik se je za 
konec zahvalil vsem članom društva, članom upravnega odbora ter 
poveljstvu za delo, ki so ga opravili v preteklem letu.

Intervencije in tekmovanja
Poročilo o delu operativne enote je predstavil poveljnik Štefan 
Jeraj. Preteklo leto jim je prizaneslo z naravnimi nesrečami, med 
letom so opravili 11 intervencij, sodelovali so na priredni vaji, dveh 
meddruštvenih, sami so izvedli dve meddruštveni. Pripravili so tri 

društvene vaje in 12 elementarnih. Vsak prvi četrtek v mesecu se 
dobivajo na tehničnih pregledih. Pripravili in izvedli so tudi osnovni 
tečaj za gasilca, ki ga je opravilo 6 članov, 2 člana sta zaključila tečaj 
za bolničarja, eden je postal gasilec. Med letom so tudi tekmovali. 
Na gasilskem reliju, tekmovalnih izzivih Fire Combat, bili so tudi na 
športno-gasilskem tekmovanju v Horjulu. Kar nekaj ur pa so porabili 
za snovanje novega doma, ki že dobiva obrise. 

Mladi so v akciji
Letošnje leto so mladi začeli s februarskim zborom mladih, sle-
dile so intenzivne priprave na občinski kviz. Pionirji so bili 3. in 
4., mladinci pa so zasedli 1. in 4. mesto. Ekipi mladincev se je 
na regijskem tekmovanju uspelo uvrstiti na 9. mesto. Maja so se 
udeležili občinske orientacije, regijske sta se udeležili ekipi pionirk 
in mladink. Mlajše so zaključile na 10. mestu, starejše pa so zaradi 
poškodbe odstopile. Priredili so tekmovanje Bobra Martina, na 
katero se je prijavilo 11 ekip iz sedmih društev zveze. Člani se 
niso izneverili tradiciji in tako je medalja za prvo mesto ostala 
doma. Na »Fire Combat Challenge« za mlade, ki so ga pripravili 
v Preserju, so mladinci in mladinke osvojili pokala za drugi mesti. 
Na tekmovanju v Horjulu so pionirke opravile z odliko, pionirji so 
bile le eno mesto za njimi, mladincem pa se ni najbolje posre-
čilo. Odpravili so se na celodnevno ekskurzijo, do konca leta pa 
so imeli mladi še dve strokovni delavnici. Letos se nameravajo 
udeležiti vseh občinskih tekmovanj in upajo, da se lahko preko 
regijskih prebijejo na državna tekmovanja. Udeležili pa se bodo 
tudi tekmovanj, ki jih bodo organizirala posamezna društva ter 
pripravili 5. tekmovanje Bobra Martina. 

Članice prve
Članice so bile v preteklem letu zelo aktivne, saj so v točkovanju med 
članicami GZ Brezovica osvojile prvo mesto. Udeležile so se pokal-
nega tekmovanja v spajanju sesalnega voda GZ Slovenije in pokal-
nega tekmovanja GZ Vrhnika, Dragomer, Bevke in Borovnica, kjer so 
dosegle skupno drugo mesto. Spomladi so se udeležile tekmovanja 
v kvizu spojka in posveta GZS Prebold. Izvedle so tudi društveno 
vajo članic, oktobra pa meddruštveno z osmimi članicami domačega 
društva in 34 članicami GZB. Septembra so dobile novo članico in se 
udeležile občinskega tekmovanja ter osvojile prvo mesto. Udeležile 
so se meddruštvene vaje in ena članica se je udeležila vaje za enoto, 
ena članica pa je opravila tečaj za bolničarko. Sodelovale so na eni 
elementarni vaji v Vnanjih Goricah in enajstih v domačem društvu. 
Tekmovalno pa so zakorakale tudi v novo leto.
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Nov gasilski dom

Prisotni so prisluhnili tudi poročilu gradbenega odbora. Proti 
koncu leta 2015 je potekal prvi sestanek glede rušitve starega in 
gradnje novega gasilskega doma. Po načrtih je bilo pričakovano, 
da bo gradbeno dovoljenje izdano maja 2016, a se je to zgodilo 
šele na začetku decembra. Zaradi časovnih zamikov projekta ni 
bilo časa za počitek v društvu, z zabijanjem pilotov se je gradnja 
začela takoj. Januarja so izbrali izvajalca gradbenih del, pred obč-
nim zborom pa so položili temeljni kamen.

Čestitke, priznanja in načrti
Poveljnik GZ Brezovica Boštjan Marinko je društvu iskreno če-
stital, predvsem članicam za osvojeno prvo mesto. Čestitke jim 
je predal tudi podžupan Marko Čuden, uspešno delo še naprej 
jim je zaželel predsednik krajevne skupnosti Janez Marinčič. Za 
vabilo so se gasilcem zahvalili in pohvalili njihove rezultate tudi 
člani sosednjih društev PGD Podpeč, PGD Kamnik pod Krimom, 
PGD Dragomer - Lukovica, PGD Log, PGD Jezero ter DU Notranje 
Gorice. Načrt dela društva in operativne enote obsega organiza-
cijo društvenih, meddruštvenih in elementarnih vaj, udeležbo na 
tekmovanjih, izletih, pohod na Krim, pridobivanje novih članov, 
izobraževanje ter seveda gradnjo novega gasilskega doma. Občni 
zbor se je zaključil s podelitvijo društvenih, občinskih priznanj ter 
zahvalami za donatorstvo in pomoč Janezu Marinčiču, nato pa se 
je zaključil s prijetnim druženjem.

Eva Povirk

Gasilci iz Kamnika pod Krimom pa so  
 gradnjo novega doma zaključili

V soboto, 11. februarja, je v sedaj dokončanem gasilskem domu 
v Kamniku pod Krimom potekal letni občni zbor. Udeležili so se 
ga tudi župan Metod Ropret, predsednik GZ Brezovica Marko Su-
sman in predsednik krajevne skupnosti Podpeč - Preserje Janez 
Šuštaršič.
Občni zbor Prostovoljnega gasilskega društva Kamnik pod Krimom 
je potekal po ustaljenem dnevnem redu. Preminule v preteklem 
letu so zbrani najprej počastili z minuto molka. »V letu 2016 smo 
dokončali naš gasilski dom, v katerega smo vložili ogromno ur 
prostovoljnega dela,« je vsa leta gradnje komentirala predsednica 
društva Dragica Lenarčič. Kar dve tretjini sredstev za gradnjo je 
priskrbelo društvo samo. V času gradnje gasilskega doma pa so 
Kamničani pomagali tudi pri gradnji kanalizacije s polivanjem cest. 
V zahvalo za pomoč in sodelovanje so se vsem zahvalili s skromno 
pozornostjo – sliko gasilskega doma. 

Ustaljene tirnice društva
Delo društva je v preteklem letu potekalo po ustaljenih tirnicah, 
udeleževali so se drugih občnih zborov in skupščin, bili so na pro-
slavi ob prevzemu vozila PGD Gora, udeleževali so se svetih maš, 
na Binkošti pa usmerjali promet do romarske cerkve na Žalostni 
gori. Priredili so gasilsko veselico, pregledali gasilnike, med letom 
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so v svoje vrste pridobili 9 novih članov, večinoma mladih. Upravni 
odbor društva je v letu 2016 zasedal na štirih sejah. Članice so 
sodelovale z operativno enoto na petih elementarnih vajah, treh 
društvenih in eni meddruštveni. 

27 operativnih gasilcev
Poročilo operativne enote je predstavil poveljnik Miran Repar. 
Operativna enota je urejala in servisirala opremo, izvajali so ele-
mentarne in društvene vaje. Dotrajano vozilo, staro že 25 let, so 
prodali in kupili nadomestno, kupili pa so tudi dvoosno prikolico. 
Osem pripravnikov je uspešno zaključilo nadaljevalni tečaj in pri-
dobilo čin gasilca, trije gasilci pa so opravili tudi tečaj za bolničarja. 
Trenutno ima operativna enota društva 27 operativnih gasilcev, ki 
imajo uspešno opravljen zdravniški pregled. Sodelovali so na treh 
elementarnih vajah, dveh društvenih in treh meddruštvenih. Ude-
ležili so se gasilskega relija z dvema voziloma, dosegli so drugo 
in deveto mesto. V letu 2016 so imeli osem intervencij. Udeležili 
so se oviratlona ter teka na planiško velikanko. 

Mladina ne lenari
Prisotni so prisluhnili tudi poročilu blagajničarke, nadzornega od-
bora in o delu z mladino ter veteranov, ki jih je kar 34. Na vrsto je 
prišlo tudi poročilo verifikacijske komisije. V začetku preteklega 
leta so se mladinke udeležile občinskega kviza. Maja je bilo orga-
nizirano občinsko orientacijsko tekmovanje, iz PGD Kamnik pod 
Krimom je bilo prijavljenih kar 7 ekip, mladinke so z eno ekipo 
osvojile prvo mesto, pripravniki pa drugo. Mladinke in pripravniki 
so se nato uvrstili na regijsko tekmovanje. Sodelovali so tudi na 
tekmovanju Bobra Martina v Notranjih Goricah, pri gasilskih igrah, 
jeseni pa so se pomerili v gasilsko-športnih disciplinah. Tudi letos 
so se sicer že udeležili občinskega kviza. 

Gasilcem tudi priznanja in zahvale 
Sledili so pozdravi in beseda gostov, prvi je besedo prevzel pred-
sednik GZ Brezovica Marko Susman, ki je društvu zaželel uspešno 
delo tudi letos, pohvalil je mladino, mentorje in dosežke. Želi si, 
da bi rast prostovoljnega gasilskega društva Kamnik pod Krimom 
potekala še naprej. Za uspešno delo v preteklem letu in pomoč 
pri gradnji kanalizacije se je gasilcem zahvalil tudi župan Metod 
Ropret in predsednik krajevne skupnosti Podpeč - Preserje Janez 
Šuštaršič. Občnega zbora so se udeležila tudi sosednja društva 
PGD Jezero, PGD Podpeč, PGD Notranje Gorice, PGD Vnanje Go-
rice in PGD Preserje. Za konec so predsednica Dragica Lenarčič, 
poveljnik Milan Repar ter predsednik GZ Brezovica Marko Susman 
podelili občinska in društvena priznanja ter zahvale. 

Eva Povirk

Mladi člani PGD Preserje pred vsemi

V petek, 10. februarja, smo bili na občnem zboru mladine PGD 
Preserje. Lani smo bili zelo aktivni, kar potrjujejo tudi naši rezultati. 
Udeležili smo se vseh tekmovanj v okviru občinskih organizacij. 
Posebno smo ponosni, da je bila občinska orientacija lani orga-
nizirana na našem terenu, in še bolj ponosni na ekipo mladincev, 
ki se je z odličnimi rezultati vrnila z državne orientacije na Gol-
teh. Zelo smo bili dejavni tudi na družabnem področju, udeležili 

smo se vsakoletne čistilne akcije, izleta v Terme Čatež ter imeli 
kar nekaj delavnic in zabav. Pokazatelj povezanosti, aktivnosti in 
trdega dela pa je končno 1. mesto po točkovanju med društvi 
Gasilske zveze Brezovica. Na vse te dosežke je naše društvo zelo 
ponosno. Z vestjo, da bomo letos prav tako uspešni in aktivni, vas 
pozdravljamo z gasilskim pozdravom: »Na pomoč!«

Mladina PGD Preserje

�0�. občni zbor so vzele ženske v svoje roke

Sredi januarja smo člani Prostovoljnega gasilskega društva Pod-
peč izvedli že 109. redni letni občni zbor. Posebnost letošnjega 
občnega zbora je bila, da so vse organe zbora zastopale žen-
ske, ki so dogodek izpeljale prav tako uspešno kot moški kolegi. 
Iz podanih poročil je bilo razbrati, da operativno pripravljenost 
ohranjamo na primerni ravni in vaščanom zagotavljamo pomoč 
v vsakem trenutku. Čeprav v letu 2016 zaradi slabega vremena 
nismo organizirali tradicionalnega kresovanja na Sv. Ani in zaradi 
obsežnosti organizacije, ki ji skorajda nismo več kos, martinovanja, 
ocenjujemo, da smo leto zaključili uspešno. Operativna enota je s 
člani in članicami lani opravila številne taktične vaje, na katerih je 
utrjevala znanje in usposobljenost za delovanje v različnih situa-
cijah. Mladina se je trudila na gasilskih tekmovanjih, še posebej 
pripravniki, ki so se udeležili državnega kviza in dosegli odlično 
9. mesto. Prav tako so se tudi člani, članice ter starejši gasilci in 
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gasilke udeleževali različnih tekmovanj in dosegli lepe rezultate. 
Izpostavili bi prvo mesto starejših gasilk v gasilsko-športnih tek-
movalnih disciplinah, saj jih je doletela čast za spust tekmovalne 
zastave. Starejši gasilci pa se radi udeležijo tekmovanja s starimi 
gasilskimi brizgalnami, kjer naše društvo zastopajo z motorno 
brizgalno ILO ZVON iz leta 1939. Članom smo podelili priznanja 
in odlikovanja: priznanja za dolgoletno delo v društvu, priznanja 
za dolgoletno delo v operativi, plaketi veteranoma Jožetu Možku 
in Ladu Zega ter državno odlikovanje, plamenico I. stopnje Janezu 
Suhadolniku. V društvo smo sprejeli tudi sedem novih članov in 
jim zaželeli, da bi se med nami dobro počutili. Leto, ki je pred 
nami, ne bo lahko. Čaka nas nadgradnja novega vozila, katerega 
podvozje smo v društvo pripeljali konec preteklega leta. Finančni 
zalogaj je precejšen, vendar upamo, da ga bomo s pomočjo obči-
ne, gasilske zveze in tudi z vašo pomočjo zmogli doseči.

PGD Podpeč

Študentski pink-ponk

Po več kot enoletnem delovanju Kluba študentov Brezovica in 
organizaciji številnih dogodkov gremo ponovno v akcijo. Tokrat 
bo prireditev športno obarvana, saj v sredini marca, natančneje v 
soboto, 18. 3., organiziramo rekreativni turnir v namiznem tenisu. 
Potekal bo v telovadnici v Vnanjih Goricah. Najboljši igralci bodo 

prejeli bogate nagrade, poskrbljeno pa bo tudi za hrano in pijačo. 
Prijavite se lahko tako, da nam pišete na e-naslov klubksb@gmail.
com, za več informacij pa smo dosegljivi na telefonski številki 
070 710 939. 
Če se nam želite pridružiti, z veseljem sprejemamo nove člane. 
Za včlanitev zadoščata potrdilo o šolanju za tekoče šolsko leto 
in izpolnjena pristopna prijava. Včlanite se lahko na kateremkoli 
dogodku, ki ga prireja KŠB. Vabljeni, da se nam pridružite!

#KŠB

Tulipani telovadijo, pojejo in se zabavajo

Januarja in februarja telovadci DU Tulipan hodimo 
k telovadbi in pridno nabiramo kondicijo. V marcu 
bomo spet začeli z rednimi pohodi 1- do 2-krat me-
sečno po bližnjih hribih. Kam bomo odšli, je odvisno 
od vaših predlogov. Pridružite se nam.

Naše pevke so končno našle zborovodjo in pod njenim vodstvom 
pridno vadijo nove pesmi. Kogar petje veseli, naj se jim pridruži 
vsak četrtek ob 10.00 na Novi poti 5. Zapele nam bodo na občnem 
zboru, ki bo v petek, 10. marca, ob 15.00 v dvorani krajevne skupno-
sti. Za jedačo, pijačo in glasbo bomo poskrbeli mi, vi pa prinesite s 
seboj dobro voljo. Vsi člani DU bodo prejeli pisna vabila. 
Za leto 2017 pripravljamo skupaj z eno od agencij 3 ali 4 zanimive 
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izlete, martinovanje in silvestrovanje. O vseh aktivnostih bodo 
člani pravočasno obveščeni.
Našim aktivnostim bi radi dodali še kaj novega, zato sprejemamo 
vaše predloge. Pridite v našo družbo, več nas bo, lepše nam bo.

Za DU Tulipan Tatjana Krhin

Ti povem zgodbo?

V našem društvu se v času od januarja do vključno marca pred-
vsem odzivamo na vabila na občne zbore in druge dogodke. Med 
drugim smo si v centru starejših Notranje Gorice ogledali modno 
revijo stanovalcev, malo za sprostitev.

Nekaj novega: Povej mi zgodbo
Društvo upokojencev Notranje Gorice - Plešivica in Knjižnica 
Notranje Gorice vas vabita, da se nam v četrtek, 9. marca 2017, 
ob 17. uri pridružite v prostorih Knjižnice Notranje Gorice na pri-
povedovalskem večeru, na katerem bomo obudili tradicijo pri-
povedovanja zgodb ob družabnih večerih. Prisluhnili bomo tudi 
vašim zgodbam in zraven še kakšno staro, domačo zapeli ter popili 
skodelico čaja. Če pa čez zimo še niste porabile vseh »klopk« vol-
ne do konca, lahko zraven prepletanja zgodb pletete tudi še kaj 
uporabnega. Prireditev bo vodila pravljičarka in pripovedovalka 
zgodb Barbara Kaiser.

Metka Marinčič za Društvo upokojencev  
Notranje Gorice - Plešivica

V društvu Lokvanj že vedo, kaj bodo za pusta!

Januarja smo imeli letni občni zbor, na katerem smo pregledali 
uspešno zaključene dogodke v letu 2016. Udeležili smo se pustne 
povorke na Igu, kjer smo predstavljali turistično društvo ŠKTD 
Lokvanj, saj smo bili žabice in lokvanji. Marca so potekale otroške 
velikonočne delavnice – izdelovanje butaric, aprila je na Pristavi 
v Podpeči potekalo žegnanje konj in starodobnih vozil. Junija so 
se kosci in kosice pomerili v spretnosti košnji in naši člani, Viktor 
in Marija Borštnik ter Minka Veršič, so dosegli odlične rezultate, 
oktobra smo ličkali koruzo, pekli kostanj in osvojili Sv. Ano, novem-
bra smo se preizkusili v peki kruha v krušni peči, sodelovali in se 
predstavili v oddaji Pr’ Francet, decembra, na kar smo še posebej 
ponosni, pa organizirali dobrodelni koncert za Saro Francelj. 
V tem letu smo izvolili novo predsednico ŠKTD Lokvanj go. Bredo 
Jesenko in si za leto 2017 postavili za cilj nove izzive. Že febru-
arja bomo spet sodelovali v pustni povorki na Igu, imeli razne 
delavnice za otroke in starše, kmečki praznik, se podali na bli-
žnje vrhove, sodelovali v povorkah narodnih noš, potekalo bo 
tudi žegnanje konj, kjer vas bodo furmani z veseljem popeljali s 
svojimi vpregami. 
Čaka nas pester program dogodkov, zato vse člane in članice ter 
ostale občane vljudno vabimo, da se nam pridružite in se z nami 
poveselite.

ŠKTD Lokvanj

Vnos zbirnih vlog se začne naslednji teden

Letos bo vnos zbirnih vlog (subvencije) potekal od 28. februarja do 
6. maja. Pred vnosom zbirne vloge je v primeru sprememb treba 
urediti Gerke in to vsaj dan pred oddajo zbirne vloge. Vnos zbir-
nih vlog bo potekal tako kot prejšnje leto na Vrhniki, na naslovu 
Cankarjev trg 5, po predhodni prijavi. Prijavite se tako, da med 8. 
in 9. uro pokličete 750 20 09 ali 750 20 08. S prijavo ne odlašajte, 
ob obisku pa prinesite lansko vlogo. Letos imamo navodilo, da 
vsakemu vlagatelju določimo datum in uro vnosa zbirne vloge. 
V primeru, da bo na začetku vnosa premalo prijav, bomo to tudi 
storili. Bolje pa je, da sami izberete čas prijave, ki vam ustreza. Več 
o vnosu zbirnih vlog lahko preberete na spletni straneh Agencije 
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Republike Slovenije za kmetijske trge in razvoj podeželja (www.
arsktrp.gov.si), kjer je objavljeno besedilo z naslovom Zbirna vloga 
od A do Ž.

Kmetijska svetovalna služba, izpostava Vrhnika - Podpeč 

Odločna neodločnost

Pravijo, da je naš premier Miro Cerar postal odločen in klen mož, 
odkar naj bi za 40 tisočakov (davkoplačevalskih) evrov na mesec 
najel tuje PR-svetovalce. Lepo. Prej bojda ni znal udariti po mizi, 
zdaj pa samozavestno tolče že po lastnih vrstah. 
Ne vem sicer, česa me je bolj strah – tega, da je na vrhu države 
nekdo, ki se ne zna odločiti, ali nekdo, ki pleše po taktih svetoval-
nih PR-agencij … Kajti, neodločnega premierja, kakorkoli gledaš, 
so z njegovimi plusi in minusi izvolili državljani. Za štiri leta so 
mu dali v roke upravljanje države in če jih na koncu razočara, 
bodo naslednjič izbrali drugega. PR-»stricev iz ozadja«, ki so jav-
nomnenjsko prenovili premierja, pa ni volil nihče. Nismo jih niti 
izbrali, čeprav svetujejo – za naš denar. In ker jih nismo izvoli-
li, jih ne moremo niti odstaviti. Oni pa lahko brez obveznosti in 
odgovornosti s pomočjo »prenovljenega« premierja izpolnjujejo 
predvsem – lastno agendo. 
Sicer pa je tudi ta »nova odločnost« predsednika vlade bolj zgod-
ba za javnost kot realnost. Dokaz je nedavni spopad »velikanov 
SMC«, Cerarja in Brgleza. Cerar je zaradi javnega nasprotovanja 
sprejemanju zakona o tujcih Brglezu predlagal, naj razmisli o od-
stopu z mesta podpredsednika SMC. Hm, sem prav slišal? Brglez 
mu je nasprotoval v funkciji poslanca, »kazen« za to pa naj bi 
ga doletela v funkciji funkcionarja stranke? Približno tako, kot če 
bi trener nogometne reprezentance neposlušnemu centralnemu 
napadalcu disciplinsko prepovedal nastopati za njegov domači 
klub, medtem ko bi ga še naprej puščal v igri reprezentance, celo 
na mestu njenega kapetana. Če je Brglez Cerarja razjezil v funkciji 
predsednika parlamenta, potem bi mu kvečjemu lahko predlagal, 
naj razmisli o tem, ali se ob takšnem nasprotovanju še čuti po-
klicanega voditi državni zbor, ne pa da spor iz parlamentarnega 
dela seli na strankarski parket. 
Sicer pa, po mojem mnenju smo edina država v Evropski uniji, 
kjer predsednik največje vladne stranke svojemu strankarskemu 
podpredsedniku predlaga – pozor, predlaga, naj razmisli o odsto-
pu z mesta podpredsednika. Predsednik stranke pravzaprav prosi 
svojega podpredsednika, naj se umakne, in na ta način v javnosti 
pomaga ustvarjati videz njegove nove odločnosti … No, v drža-
vah z razvito strankarsko demokracijo so mesta podpredsednikov 
strank namenjena tistim posameznikom, ki jim predsednik stranke 
najbolj zaupa. Če in ko izgubijo njegovo zaupanje, je naslednji 
dan na njihovem mestu novi podpredsednik. Brez prošenj, pobud 

za razmislek ali česa podobnega. Če je po enem mesecu kljub 
nezaupanju podpredsednik stranke še vedno isti: je torej to znak 
odločnosti ali raje – neodločnosti? Kako že pravimo Slovenci? Volk 
dlako menja, nravi nikoli. Najbrž ne velja samo za volkove …

Anže Logar

Slovenska vlada ne razume potreb občin

Država vidi rešitev znižanja stroškov v ukinjanju manjših občin, ta 
denar, ki bi ga s tem prihranili, bi se v večjih občinah hitro izgubil. 
Primerjalno gledano so slovenske občine celo večje od povprečja 
Evropske unije. Odvisnost občin od države se z vsakim letom bolj 
odraža z znižanjem povprečnine. Povprečnina je znesek na prebi-
valca, ki naj bi povprečni občini zadoščal za pokritje vseh tekočih 
stroškov, povezanih z izvajanjem njenih obveznih nalog − za pla-
če v vrtcih, šolah, zdravstvenih domovih, vzdrževanje občinskih 
cest, komunalnih napeljav itd. Povprečnina se pokriva s prilivi iz 
dohodnine. Če pogledamo tabelo iz leta 2009, je znašala takrat 
povprečnina 538,45 evra, 2010 − 550,50 €, 2011 − 554,50 €, 2012 
− 543 €, 2013 − 536 €, 2014 − 536 €, 2015 − 522 € v prvi polovici 
leta, v drugi polovici se je znižala celo na 519 €, 2016 − 525 €. Za 
leto 2017 je predvidenih 530 €. V takem sistemu so občine vsako 
leto odvisne od volje vladne koalicije. Sicer je financiranje urejeno 
z zakonom o financiranju občin, a se mora vsakoletni znesek znova 
določiti s pogajanji med vlado in predstavniki občin.
Z ostalimi sredstvi pa naj bi občina razpolagala po lastni presoji in 
jih investirala v novogradnje, izboljšavo obstoječe infrastrukture 
in druge programe, ki jih niso dolžne izvajati po zakonu. Meto-
da, kako izračunati te stroške, ni enotna. Vlada uporablja svojo 
metodo, ki po mnenju združenj občin izkazuje nižje stroške od 
dejanskih. Visoka gospodarska rast države v drugi polovici leta 
2014 je veliki meri tudi posledica investicij občin, ki so črpale 
zadnja sredstva iz minule evropske perspektive.

Za SLS Marija Veršič
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Vabilo ženskega odbora SDS Brezovica
Pogovorni večer z evropsko poslanko Patricijo Šolin

V petek, 3. marca, ob 19.00 v Modri dvorani  
na Brezovici (nad trgovino Mercator, Podpeška 2)
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To ni slovo,
je le pozdrav.
Zakaj, kar lepo je,
nikdar ne mine,
ker v srcu 
nam pusti spomine.

ZAHVALA

Z bolečino v srcu sporočamo, da je za vedno zaspala naša ljubljena mama

ANA JESENOVEC
(2. 10. 1932–20. 1. 2017) iz Vnanjih Goric.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem, znancem 
za topel stisk roke, objem in lepe besede tolažbe. Hvala za podarjeno 
cvetje, sveče, darovane maše in molitve. Zahvaljujemo se tudi patronažni 
sestri Valeriji in dr. Igorju Gabrielu za vso pomoč in podporo. Hvala gospo-
du župniku Jožetu Pojetu, ki jo je redno obiskoval in pospremil na njeni 
zadnji poti, ter gospodu Janezu Grilu za somaševanje.
Vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.

Vsi njeni

Hvala ti, mama, za rojstvo, življenje,
za čast, za ljubezen, skrbi …
Hvala za bisere, stkane v trpljenje.
Mama, naj večna ti lučka gori …

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice, prababice,  
sestre in tete

ANE KOZINA,
rojene Rus, iz Vnanjih Goric

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem ter 
vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani, pa tudi vsem tistim, 
ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Iskrena hvala tudi pogrebni službi, 
g. župniku za lepo opravljen obred, pevcem in vsem, ki ste darovali za sv. 
maše, cvetje in sveče.

Vsi njeni

Ko ptičica sem pevala, sem sladke sanje sanjala. 
Cvetela sem ko rožica, nebeškim žarkom ljubljena.
Oh, zdaj pa zdaj, pa nikdar več,  

veselje moje preč je preč.
Le pod menoj še biva mir,  

krog mene pa ga ni nikjer.
Srce le tja, le tja želi, kjer angel moj leži. 

K stvarniku, ki ga je vedno iskala in h kateremu se je zate- 
kala po pomoč in veselje, je odšla po večno plačilo naša draga mama 

JOŽEFA KNAP 
z Rakitne (5. 2. 1932–23. 1. 2017).

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti. Hvala vam, ki ste bili v trenutkih slovesa z nami. Hvala za 
rože, sveče, darove. Hvala domskemu in bolniškemu osebju, pogrebni službi, 
hvala župnikom in pevcem. 
In nič več ne bije tvoje dobro srce. Imeli smo te radi. Hvaležnost za mnogo 
lepega in dobrega je kakor mehka volnena nit, ki v mrzlih dneh ovija blag 
spomin nate.

Otroci z družinami

Če usoda je hotela,
da zaprla si oči,
v srcih naših boš živela 
vse do konca naših dni.

 
Ob prerani izgubi naše 
DRAGICE, 
hčerke, žene, mamice, babice, sestre in tašče,

se iskreno zahvaljujemo vsem in vsakemu posebej za izraženo sožalje, 
darovano cvetje in sveče. Iskrena hvala dr. Gabrijelu in sestri Dragici za vse, 
kar smo potrebovali v času njene bolezni. Hvala dr. Vrankarjevi, sestram 
Onkološkega inštituta za lajšanje bolečin v zadnjih dneh njenega življenja. 
Hvala gospodu Kališniku, ki je z besedami orisal njeno življenje, pot in do-
brotno srce. Hvala vsem od blizu in daleč, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeno zadnjo pot. HVALA!

Za njo žalujemo vsi, ki smo jo imeli radi.

Zdaj ne trpiš več, mami,
zdaj počivaš, kajne?
Sedaj te nič več ne boli …
A svet je mrzel, prazen, opustošen za nas,
odkar te med nami več ni.

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi naše ljubeče  
mamice, mame in tašče …

MARJETE SPANU
z Brezovice (10. 6. 1953–27. 1. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem, sosedom, 
sodelavkam, znancem za vsak stisk roke in izrečeno sožalje, darovane 
sveče in denarno pomoč. Hvala zdravstveni in patronažni službi Vnanje 
Gorice za vse nasvete in pomoč v času mamine bolezni, g. župniku 
Jožetu Pojetu za lepo slovo, pogrebni službi Pieta za čutno in korektno 
opravljene storitve, Sonji za poslovilne besede, pevcem za ganljivo 
zapete pesmi, trobentaču …
Hvala vsem, ki ste nam stali ob strani, se od nje poslovili in jo pospremi-
li na zadnji poti.

Hči Sandra z družino

Tvoj sončni žarek prihaja  
na moj svet razširjenih

rok in ves dolgi dan ostaja  
pred mojimi vrati,

da ti odnese nazaj k nogam  
oblake, stkane 

iz mojih solz, vzdihov  
in pesmi.

ZAHVALA

Z bolečino v srcih sporočamo, da je za vedno odšel

MARTIN ŽIDANEK 
s Plešivice.

Hvala sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom za vso pomoč in 
podporo ter besede tolažbe.
Zahvaljujemo se za podarjeno cvetje in sveče. Hvala dr. Katarini Planinec 
za vso zdravstveno oskrbo, prav tako tudi partonažni sestri ge. Anici. 
Hvaležni smo g. župniku Jožetu Mateju za lepo opravljen obred ter 
pogrebni službi Pieta.

Družina Židanek

zahvale



februar − marec �0��

UPRAVA  
OBČINE BREZOVICA

URADNE URE:
Občina Brezovica 
Tržaška cesta 390 
1351 Brezovica

PON.: od 9.00 do 12.00
SRE.:  od 9.00 do 12.00 

in od 14.00 do 17.00
PET.: od 9.00 do 13.00

Telefon: 01 3601 770
Faks: 01 3601 771
E-pošta: info@brezovica.si
Splet na stran: 

www.brezovica.si

NASLEDNJA  
ŠTEVILKA  
PREDVIDOMA IZIDE 
  ��. �. �0��,
PRISPEVKE 
SPREJEMAMO DO  
  ��. �.  �0��,
OGLASE PA  
DO ZAPOLNITVE 
PROSTORA.

Ustanovitelj: Občina Brezovica 
Izdajatelj: AMC produkcija, d. o. o. 
Odgovorna urednica: Anja Sedej
Grafična podoba: Andreja Aljančič Povirk
Prelom in tisk: Tiskarna Evrografis, d. o. o.
Naklada: 4100 izvodov
Uredništvo dobite na telefon:

041 260 679
(vsak delavnik od 9. do 16. ure),

pišete nam lahko na naslov:
Barjanski list, p. p. 17, 1351 Brezovica,

prispevke pa nam lahko pošiljate  
na elektronski naslov

barjanskilist@brezovica.si.
Dolžina posameznih prispevkov je 
omejena na 3000 znakov s presledki. 
Uredništvo si pridržuje pravico do 
krajšanja predolgih prispevkov.

FEBRUAR
24. 2. 2017 19.30 Abonma 2016/17 − 3. predstava: Butelj za večerjo Kulturni dom Notranje Gorice

25. 2. 2017 17.00 Pustov24. 2. 2017eru za otroke s klovnom Jako in Piko 
Nogavičko Ogrevan šotor na Jezeru

25. 2. 2017 18.00 Odbojka, 2. liga − Špan Brezovica : Calcit Volleyball 2 Športna dvorana Duol Brezovica

25. 2. 2017 19.00 Občni zbor PGD Goričica - Prevalje Gasilski dom PGD Goričica 
- Prevalje

25. 2. 2017 20.00 Pustovanje na Jezeru za odrasle Ogrevan šotor na Jezeru
26. 2. 2017 7.00 Planinski pohod na Uskovnico, Javorov vrh, Pokljuko Preserje
27. 2. 2017 10.00 Peka krofov in flancatov ter medgeneracijsko druženje Center starejših Notranje Gorice
28. 2. 2017 10.00 Pustno rajanje in medgeneracijsko druženje Center starejših Notranje Gorice
28. 2. 2017 13.00 DU Notranje Gorice - Plešivica: Pustovanje na Dolenjskem Dolenjska
27. 2.-3. 3. 2017 Tečaji smučanja za otroke iz okolice Brezovice (+ prevoz) www.prvak.net
MAREC
  1. 3. 2017 8.00 Planinski izlet na Pugled (PD Podpeč - Preserje) Preserje 
  2. 3. 2017 17.30 Ura pravljic: Bazilisk Knjižnica Brezovica

  3. 3. 2017 18.00 Letni občni zbor Planinskega društva Podpeč - Preserje Prostor PD in DU Podpeč -  
Preserje, Preserje 2

  4. 3. 2017 18.00 Odbojka 3. DOL zahod − Brezovica 2 : Salonit Anhovo 2 Športna dvorana Duol Brezovica
  4. 3. 2017 19.00 Občni zbor PGD Rakitna Gasilski dom PGD Rakitna
  4. 3. 2017 19.30 Predstava KD Janez Jalen Govorice Kulturni dom Notranje Gorice
  4. 3. 2017 22.00 Predstavitev novega albuma skupine D KOKKs Klub Berda

  5. 3. 2017 7.00 Planinski izlet od Dolskega maja do Cola (PD Podpeč - Pre-
serje) Preserje 

  5. 3. 2017 18.00 Koncert Moje pesmi, moje sanje Kulturni dom Notranje Gorice
  5. 3. 2017 20.00 Degustacija piva Klub Berda
  7. 3. 2017 19.15 Potopisno predavanje: 30 dni sanj - V Wales s kolesom Knjižnica Brezovica
  8. 3. 2017 17.00 Ustvarjalna delavnica za otroke: Magični nakit Knjižnica Brezovica
  9. 3. 2017 17.00 Pripovedovalski večer Povej mi zgodbo Knjižnica Notranje Gorice 
  9. 3. 2017 17.30 Zumba v INI-MINI INI-MINI

10. 3. 2017 15.00 Občni zbor DU Tulipan Vnanje Gorice Dvorana krajevne skupnosti 
Vnanje Gorice

10. 3. 2017 17.30 Tečaj oblikovanja gline za otroke in odrasle INI-MINI

12. 3. 2017 8.00 Planinski izlet Ilova gora–Polževo–Višnja gora (PD Podpeč 
- Preserje) Preserje 

14. 3. 2017 17.30 Predavanje Je najstništvo nujno čas konfliktov in  
nerazumevanja? OŠ Preserje

15. 3. 2017 19.00 2. odprte vaje prve pomoči - rane in krvavitve Gasilski dom Notranje Gorice

16. 3. 2017 17.30 Dream in English: The Wolf and the Three Billy Goats or The 
Incredible Detective Case Knjižnica Brezovica

17. 3. 2017 16.00 Občni zbor DU Notranje Gorice - Plešivica Dom krajanov Notranje Gorice
18. 3. 2017 Rekreativni turnir v namiznem tenisu Telovadnica v Vnanjih Goricah
18. 3. 2017 19.30 Predstava Mladega teatra JJ: najstniška komedija Dejva se dol Kulturni dom Notranje Gorice
19. 3. 2017 6.00 Planinski izlet na Kalški greben (PD Podpeč - Preserje) Preserje 
19. 3. 2017 19.30 Predstava Mladega teatra JJ: najstniška komedija Dejva se dol Kulturni dom Notranje Gorice
21. 3. 2017 19.15 Strokovno predavanje: Permakulturni vrt, predava Bojca Januš Knjižnica Brezovica
22. 3. 2017 18.30 Vpis v register darovalcev tkiv in organov po smrti Dom krajanov Notranje Gorice
23. 3. 2017 17.00 Ogled državnega zbora in seje DZ Državni zbor v Ljubljani
23. 3. 2017 19.00 Ustvarjalna delavnica za odrasle: tečaj mozaika Knjižnica Brezovica
25. 3. 2017 16.00 Odbojka 3. DOL zahod − Brezovica 2 :  VC Portorož Športna dvorana Duol Brezovica
25. 3. 2017 19.00 Odbojka 2. DOL − Špan Brezovica : Šoštanj Topolšica Športna dvorana Duol Brezovica
25. 3. 2017 19.00 Koncert Marijinih pesmi otroškega zbora župnije Brezovica Cerkev na Brezovici
26. 3. 2017 7.00 Planinski izlet na Cjanovco (PD Podpeč - Preserje) Preserje 

27. 3. 2017 19.00 Izobraževalna delavnica: predstavitev spletnih strani za 
samostojno učenje tujih jezikov Knjižnica Brezovica


